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P R O T O K Ó Ł  Nr VIII/15 

sesji Rady Gminy Łagów odbytej w dniu  30  m a j a  2015  roku. 

 

Na sesji obecnych było 12 radnych na ogólną liczbę 15. 

 

W obradach sesji udział wzięli: radni według załączonej listy obecności, Pan 

Paweł Marwicki Wójt Gminy Łagów, Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy, 

Pan Bogdan Gierada radny Rady Powiatu Kieleckiego, Pan Wiesław Nawrocki 

Dyrektor Gminnego Zespołu Szkół w Łagowie oraz sołtysi. 

 

P o r z ą d e k   o b r a d: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łagów na lata  

  2015-2029,  

- zmian w budżecie gminy Łagów na 2015 rok, 

- zaciągnięcie kredytu długoterminowego, 

- zaciągnięcie pożyczki krótkoterminowej z budżetu państwa  

  na wyprzedzające finansowanie w ramach PROW 2007-2013, 

- wyrażenia opinii dot. propozycji planu aglomeracji Napęków, 

- wyrażenia opinii dot. propozycji planu aglomeracji Zbelutka, 

- wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych, 

- lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych, 

- dokonania zmiany Uchwały Nr VII/60/15 Rady Gminy Łagów z dnia 

28 kwietnia 2015 roku. 

          5. Sprawy różne. 

          6. Wnioski i interpelacje. 

          7. Zakończenie obrad. 

 

 



2 
 

Pkt 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz, 

powitał radnych, zaproszonych gości i stwierdził, że w sesji bierze udział 12 

radnych na ogólną liczbę 15, co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Pkt 2. Projekt porządku obrad przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Marek Bartkiewicz. 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy Łagów zawnioskował o wyłączenie z 

porządku obrad punktu 4 tj. „Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności 

pomiędzy sesjami” oraz  projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Łagów. 

Pan Wójt zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu  uchwały 

w sprawie lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych oraz projektu 

uchwały w sprawie dokonania zmiany Uchwały Nr VII/60/15 Rady Gminy 

Łagów z dnia 28 kwietnia 2015 roku. 

 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy zawnioskowała o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego oraz projektu uchwały w sprawie zaciągnięcie pożyczki 

krótkoterminowej z budżetu państwa  na wyprzedzające finansowanie w ramach 

PROW 2007-2013. 

Wniosek zgłoszony przez Pana Wójta w głosowaniu został przyjęty 

jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

 

Wniosek zgłoszony przez Panią Skarbnik w głosowaniu został przyjęty 

jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

 

Po naniesieniu poprawek, porządek obrad w głosowaniu został przyjęty 

jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

 



3 
 

Pkt 3. Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz poinformował, że 

protokół z poprzedniej sesji został przed rozpoczęciem dzisiejszego posiedzenia 

wyłożony do wglądu. 

Protokół w wyniku głosowania został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

 

Pkt 4. Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy poinformowała, że podstawę do 

wieloletniego prognozowania stanowiły dane budżetowe, będące wynikiem 

analizy dotychczasowych wykonanych budżetów Gminy Łagów oraz wskaźniki 

przedstawione przez Ministerstwo Finansów w wytycznych dotyczących 

założeń makroekonomicznych na potrzeby wieloletnich prognoz finansowych 

jednostek samorządu terytorialnego. 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej zwiększone zostały dochody i wydatki 

budżetu w 2015 roku o kwotę 505.148zł. 

Zmniejszone zostały wolne środki o których mowa w art. 217 ust.2  uofp o 

kwotę 387.625zł, a zwiększone zostały kredyty o tą samą kwotę i zaplanowane 

zostały na pokrycie planowanego deficytu. 

W przedsięwzięciach zwiększyły się wydatki w 2015 roku na zadaniu „Budowa 

budynku Urzędu Gminy w Łagowie” o kwotę 50.000zł. 

Z przedsięwzięć majątkowych wycofane zostało zadanie „Budowa chodnika w 

ciągu drogi wojewódzkiej Nr 756 na odcinku Łagów-Wola Łagowska” wydatek 

2015 roku to kwota 40.000zł.  

 

Zmiany w budżecie gminy na 2015 rok, zarówno po stronie dochody, jak i 

wydatki przedstawiła i szczegółowo omówiła Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik 

Gminy. 

Do przedstawionych zmian radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/13/15 w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łagów na lata 2015-2030 przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Łagów na 2015 rok 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 
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Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy poinformowała, że Gmina  Łagów 

zaciąga kredyt długoterminowy w wysokości 667.625 zł na pokrycie 

planowanego deficytu budżetu gminy. 

Źródłem spłaty kredytu będą wpływy z podatków i subwencji ogólnej. 

Całkowita spłata kredytu nastąpi do 2030 roku. 

 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy poinformowała, że Gmina  Łagów 

zaciągnie pożyczkę w Banku Gospodarstwa Krajowego w wysokości łącznej 

1.286.385zł z przeznaczeniem na wyprzedzające finansowanie w ramach PROW 

2007-2013. 

Źródłem spłaty pożyczki, będą środki z płatności w ramach programu PROW 

2007-2013 z Działania Podstawowe Usługi dla Gospodarki i Ludności Wiejskiej 

oraz z działania 313/322/323 Odnowa i Rozwój Wsi. 

Całkowita spłata pożyczki nastąpi w 2015 roku. 

 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki krótkoterminowej z budżetu 

państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach PROW 2007-2013 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy powiedział, że zgodnie z postanowieniami 

art.43 ust.1 ustaw z dnia 18 lipca 2001 Prawo wodne, aglomeracje o 

równoważnej liczbie mieszkańców powyżej 2000 powinny być wyposażone w 

systemy kanalizacji zbiorczej dla ścieków, zgodnie z ustaleniami krajowego 

Programu Oczyszczania ścieków Komunalnych. 

Aglomeracje wyznacza w drodze uchwały sejmik Województwa. 
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Pan Wójt poinformował, że w dniu 13 marca 2015 roku wystąpił do Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego z wnioskiem o utworzenie aglomeracji 

Zbelutka o równoważnej liczbie mieszkańców 2241. 

Do wniosku została przedłożona propozycja aglomeracji  opracowana na 

podstawie rozporządzenia Ministra Środowiska w sprawie sposobu wyznaczania 

obszaru i granic aglomeracji. 

We wniosku określono, że  punkt zrzutu znajduje się na terenie gminy Łagów w 

msc. Zbelutka Nowa. 

Ścieki zostaną odprowadzone do planowanej oczyszczalni ścieków w Zbelutce 

Nowej. 

Na podstawie ustawy Prawo wodne, sejmik województwa wyznacza 

aglomerację, po uwzględnieniu z właściwym Regionalnym Zarządem 

Gospodarki Wodnej i właściwym Regionalnym Dyrektorem Ochrony 

Środowiska oraz po zasięgnięciu opinii zainteresowanych gmin. 

Aglomeracja Zbelutka obejmuje  następujące sołectwa na terenie gminy Łagów: 

Zbelutka Nowa, Zbelutka Stara, Sadków, Gęsice, Wola Łagowska. 

Marszałek Województwa Świętokrzyskiego dokonał weryfikacji przesłanego 

wniosku i skierował zweryfikowaną propozycję planu aglomeracji Zbelutka do 

zaopiniowania przez Radę Gminy Łagów. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej propozycji planu 

aglomeracji Zbelutka przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Wójt Paweł Marwicki poinformował, że w dniu 13 marca 2015 roku Wójt 

Gminy Bieliny wystąpił do marszałka Województwa Świętokrzyskiego z 

wnioskiem o utworzenie aglomeracji Napęków o równoważnej liczbie 

mieszkańców 4130. 

We wniosku określono, że punkt zrzutu ścieków znajduje się na terenie gminy 

Bieliny w msc. Napęków. 

Ścieki zostaną odprowadzone do planowanej oczyszczalni ścieków w 

Skorzeszycach gmina Górna na mocy porozumienia w sprawie realizacji 

wspólnego przedsięwzięcia pn. „Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej 

w otulinie  Cisowsko - Orłowińskiego Parku Krajobrazowego i 
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Świętokrzyskiego Parku Narodowego na terenie gmin: Górno, Bieliny, 

Daleszyce i Łagów. 

Na podstawie ustawy Prawo wodne, sejmik województwa wyznacza 

aglomerację, po uwzględnieniu z właściwym Regionalnym Zarządem 

Gospodarki Wodnej i właściwym Regionalnym Dyrektorem Ochrony 

Środowiska oraz po zasięgnięciu opinii zainteresowanych gmin aglomeracja 

Napęków obejmujące sołectwa na  terenie gminy Bieliny oraz sołectwa na 

terenie gminy Łagów. 

Marszałek Województwa Świętokrzyskiego dokonał weryfikacji wniosku 

przesłanego przez Wójta Gminy Bieliny i skierował zweryfikowaną propozycję 

planu aglomeracji Napęków do zaopiniowania Przez Radę Gminy Łagów. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej propozycji planu 

aglomeracji Napęków przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Wójt powiedział, że w oparciu  o art. 20f ustawy z 1985 roku o drogach 

publicznych  Rada Gminy dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców wskazuje w 

formie uchwały wstępne miejsca lokalizacji nowych przystanków 

komunikacyjnych i tak w ciągu komunikacyjnym drogi gminnej nr 338004T” 

Wola Łagowska przez wieś na działce o nr ewid.372 położonej w miejscowości 

Wola Łagowska, w ciągu komunikacyjnym drogi gminnej nr 338030T: 

Wiśniowa przez wieś na działce o nr ewid. 73/1 położonej w miejscowości 

Wiśniowa. 

 

Projekt uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji nowych przystanków 

komunikacyjnych przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 
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Pan Wójt Paweł Marwicki poinformował, że  wskazuje się miejsce lokalizacji 

nowego przystanku komunikacyjnego w ciągu komunikacyjnym drogi 

powiatowej nr 03454T Wola Łagowska-Gęsice-Niwa na działkach o nr ewid. Nr 

294/2 i 383/3 położonych w miejscowości Nowa Zbelutka. 

Lokalizacja przystanków została uzgodniona z Powiatowym Zarządem Dróg w 

Kielcach oraz Wydziałem Ruchu Drogowego Komendy Miejskiej w Kielcach. 

Nowa lokalizacja przystanków poprawi obsługę pasażerów i ułatwi dostęp 

mieszkańców do komunikacji publicznej. 

 

Pani Zofia Biesiada poinformowała, że mieszkańcy Melonka zwracają się z 

prośbą o uruchomienie kursu do Melonka. 

 

Projekt uchwały w sprawie lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy powiedział, że podstawą dokonania zmiany 

Uchwały Nr VII/60/15 jest opracowana i przyjęta do ewidencji materiałów 

państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego Starostwa Powiatowego 

w Kielcach dokumentacja geodezyjna, z której wynikają właściwe i zgodne ze 

stanem rzeczywistym powierzchnie wydzielonych działek gruntu według 

decyzji zatwierdzającej podział, z przeznaczeniem pod budownictwo drogowe. 

Przyjęte pierwotnie powierzchnie wynikały ze wstępnego projektu podziału 

nieruchomości. 

Wprowadzanie zmiany do uchwały jest w pełni uzasadnione. 

 

Projekt uchwały w sprawie dokonania zmiany Uchwały Nr VII/60/15 Rady 

Gminy Łagów z dnia 28 kwietnia 2015 roku przedstawił Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych. 

/ Uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pkt 5-6. Radni nie zgłosili wniosków i interpelacji. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz poinformował radnych  

i sołtysów, że bezpośrednio po zakończeniu obrad dokonany zostanie przegląd 

dróg powiatowych i gminnych. 

 

        

        W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady  

         Gminy podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął obrady  

         VIII  sesji Rady Gminy Łagów. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokółowała:                                                        Przewodniczący Rady Gminy 

Barbara Dolata                                                             Marek Bartkiewicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


